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_________________________

Draga braćo i sestre, ugodnu vam nedjelju želim!

I čestitam vam na hrabrosti, biti ovdje po ovoj kiši! Ugodnu vam nedjelju želim!

Danas nam se u Evanđelju (usp. Iv 1, 1-18), govoreći o Isusu, Riječi koja je tijelom postala,
poručuje da „svjetlo u tami svijetli i tama ga ne obuze“ (Iv 1, 5). Podsjeća nas, naime, koliko je
moćna Božja ljubav, koja se ne da ničim nadvladati i koja, unatoč svim preprekama i
odbacivanjima, nastavlja svijetliti i prosvjetljivati naš put.

Vidimo to kod rođenja Gospodinova, kad Božji Sin, postavši čovjekom, nadilazi tolike zidove i
tolike podjele. Suočava se sa zatvorenošću pameti i srca moćnikâ svoga vremena, koji su više
zaokupljeni time kako obraniti moć nego traženjem Gospodina (usp. Mt 2, 3-18). Dijeli skroman
život s Marijom i Josipom, koji ga primaju i odgajaju s ljubavlju, ali s ograničenim mogućnostima i
teškoćama s kojima se suočavaju oni koji su bez ikakvih sredstava: bili su siromašni. Prikazuje se,
krhak i nezaštićen, u susretu s pastirima (usp. Lk 2, 8-18), ljudima čija su srca obilježena
gorčinama života i prezirom društva, a potom s mudracima (usp. Mt 2, 1) koji, nošeni željom da ga
upoznaju, kreću na dalek put i nalaze ga u kući običnih ljudi, u velikom siromaštvu.

Pred tim, a i mnogim drugim izazovima, koji nam se čine kao protivštine, Bog se nikad ne
zaustavlja – poslušajmo ovo dobro: Bog se nikad ne zaustavlja –: On nalazi bezbroj načina da
dođe do svih i svakog pojedinog od nas, tamo gdje jesmo, bez kalkulacijâ i uvjetovanjâ, otvarajući
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i u najtamnijim noćima čovječanstva otvore svjetla koje tama ne može pokriti (usp. Iz 9, 1-6). To je
stvarnost koja nas tješi i hrabri, posebno u vremenu kao što je ovo naše, koje nije nimalo lako,
gdje postoji tolika potreba za svjetlom, nadom i mirom, u svijetu gdje ljudi katkad stvaraju tako
složene situacije da se čini nemogućim naći iz njih izlaz. Mnoge situacije se čine bezizlaznima, ali
Božja nam riječ danas kaže da tome nije tako: naprotiv, poziva nas na nasljedovanje Boga ljubavi,
donoseći tračak svjetla gdjegod to možemo, svakom onom koga susretnemo, u svakoj sredini:
obiteljskoj, društvenoj, međunarodnoj. Poziva nas da se ne bojimo učiniti prvi korak. To je
Gospodinov poziv danas: ne bojmo se učiniti prvi korak: za to treba hrabrost, ali ne bojmo se.
Učinimo to širom otvarajući svijetle prozore blizine onima koji trpe, opraštanja, suosjećanja i
pomirenja: to su prvi od mnogih koraka koje trebamo učiniti kako bismo osvijetlili put i učinili ga
sigurnijim i mogućim za sve. A taj poziv odjekuje na poseban način u Jubilejskoj godini koja je
upravo započela, potičući nas da budemo glasnici nade jednostavnim, ali konkretnim „dà“ životu,
odlukama koje donose život. Učinimo to, učinimo to svi: to je put spasenja!

Možemo se, dakle, na početku nove godine zapitati: kako mogu pustiti svjetlo u svoju sredinu i u
svoje odnose? Gdje mogu biti tračak svjetla Božje ljubavi? Koji je prvi korak koji mi je učiniti
danas?

Neka nam Marija, zvijezda koja vodi Isusu, pomogne da budemo za sve svijetli svjedoci Očeve
ljubavi!

__________________________

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre!

Pozdravljam sve vas, vjernike iz Rima i hodočasnike koji su došli iz raznih zemalja.

Posebno pozdravljam vjeroučitelje iz Zagrebačke nadbiskupije. Predragi, želim vam sve najbolje u
vašem radu koji je vrlo važan za kulturni, duhovni i moralni odgoj novih naraštaja.

Pozdravljam vjernike iz Orzinuova, obitelji iz Massa Lombarde, ministrante i pastoralne djelatnike
iz Postiome i Porcellenga, mlade iz „Franjevačkog bratstva iz Betanije“ („Fraternità francescana di
Betania“), djecu iz Concesia, rodnog mjesta svetog Pavla VI., i mladiće i djevojke Bezgrešne.
Pozdravljam skupinu mladih iz dekanata Oggiono u pokrajini Lecco, koje se nalaze na svom
hodočašću povodom Jubileja.

Nastavimo moliti za mir, u Ukrajini, Palestini, Izraelu, Libanonu, Siriji, Mjanmaru, Sudanu. Neka
međunarodna zajednica djeluje odlučno kako bi se u sukobima poštivalo humanitarno pravo! Neka
se prestane pucati po civilima, neka se prestane gađati škole, bolnice, neka se prestane gađati
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radna mjesta! Ne zaboravimo da je rat uvijek poraz, uvijek!

Želim svima ugodnu nedjelju. I, molim vas, ne zaboravite moliti za mene. Dobar tek i vidimo se
sutra!
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